
Rada ÚMČ Brno-Líšeň

Zápis zjednání Komise dopravy RMČ 
č. 2/2023

ze dne 6. února 2023

Přítomní členové:
Pavel Mokrý, Matěj Chrněla, Ing. Vladimír Zavřel, Mgr. Adam Kučerovský,
Miroslav Jurča, Miroslav Sosík, Ladislav Barták, Roman Freimuth a Markéta Pálenská

Hosté:
Jan Skotal — I. místostarosta ÚMČ Brno-Líšeň
Ivan Kůs -  pozemní komunikace ÚMČ Brno-Líšeň

Program:
-  zahájení Komise dopravy
-  projednání bodů předložených členy Komise dopravy a ÚMČ Brno-Líšeň
-  diskuze a různé

Předseda Komise dopravy RMC Brno-Líšeň konstatuje, že v 18.00 hodin je  přítomno všech devět členů 
komise. Komise je  tedy usnášeníschopná a je jí jednání může začít.

Předseda Komise dopravy RMČ uvítal členy komise a v krátkosti je  coby člen Komise 
bezpečnosti RMČ seznámil s plánem asistentů u líšeňských škol. Jedná se o dobrovolníky z řad 
veřejnosti, kteří by se chtěli podílet na zvýšení bezpečnosti u přechodů poblíž základních škol. 
Městská policie v současné době hlídkuje u přechodů u ZŠ Novolíšeňská a ZŠ Holzova, ale 
pokud nemají strážníci dostatečnou personální kapacitu, stojí ráno pouze u ZŠ Novolíšeňská, 
což -  jak se shodli jak členové bezpečnostní komise, tak i komise dopravní -  zdaleka nestačí. 
Proto přišla Komise bezpečnosti RMČ s nápadem, že by se do „akce“ mohli zapojit i aktivní 
spoluobčané. Z toho důvodu vznikla pracovní skupina, která by nápad měla zhmotnit do reálné 
podoby. Záleží ovšem na tom, zda se podaří najít dobrovolníky, kterým by elán vydržel déle 
než několik týdnů.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Na základě četných upozornění od občanů, kteří nejsou spokojeni s dodržováním rychlosti v 
Belcrediho ulici, byl vznesen dotaz na PČR i MP Brno, jak složité je vyhovět žádosti o snížení 
rychlosti v jakékoliv oblasti Líšně. Policisté i strážnici tvrdí, že složité na tom není nic, stačí 
jen poslat žádost na Odbor dopravy MMB, který rozhodne, zda návrh schválí či nikoliv. Na 
základě tohoto sdělení i výše uvedených podnětů, se členové dopravní komise shodli, že snížení 
rychlosti v Belcrediho ulici je podstatné jak z hlediska bezpečnosti (nevhodně umístěný přechod 
u autobusové zastávky Karolíny Světlé), tak i kvůli snížení rizika vážných dopravních nehod 
(častý pohyb chodců, zvláště pak dětí).

USNESENÍ: Komise dopravy RMČ DOPORUČUJE Radě MČ Brno-Líšeň 
snížení rychlosti na 40 km/hod v ulici Belcrediho až po náměstí Karla IV. včetně. 

PRO: 9 
PROTI: 0 

ZDRŽEL SE: 0



Ivan Kůs z ÚMČ Brno-Líšeň informoval členy dopravní komise o přípravách k nasvícení 
přechodů pro chodce. Nově by měly vzniknout v ulici Trnkova (ve spodní části u České 
televize), u zastávky Elplova a Houbalova. Zřejmě nej náročnější bude osvětlení u zastávky 
autobusů Elplova, kde se budou muset udělat i stavební úpravy. Hlavně kvůli tomu, že v místě 
žádný přechod není, na což upozorňovala Komise dopravy RMČ i v minulém volebním obodbí. 

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Markéta Pálenská i Matěj Chrněla v souvislosti s osvětlením přechodů pro chodce upozornili 
na fakt, že na přechodu v Holzově ulici nejsou vidět chodci, kteří na přechod vchází z levého 
chodníku (pro řidiče ve směru od Holzovy k náměstí Karla IV.). Řidiči chodce vnímají, jakoby 
do silnice vstupoval ze tmy. Ivan Kůs z ÚMČ Brno-Líšeň přislíbil, že zařídí přeměření 
světelných podmínek v inkriminovaném místě.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Ladislav Barták poukázal na špatný stav chodníku v Jedovnické ulici. Chodník je popraskaný 
a kvůli své kapacitě by mohl částečně sloužit i jako cyklostezka od prodejny LIDL a dále kolem 
spalovny SAKO až ke Slatině. Podle Bartáka by nebylo ani finančně náročné namalovat 
cyklopruh. Podle Ivana Kůse z ÚMČ Brno-Líšeň byl sice v minulosti zamýšlen chodník i jako 
cyklostezka, ale jelikož leží v katastru Bmo-Zidenice, není jasné, jak původní myšlenka 
pokročila.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Vladimír Zavřel apeloval na úmístění zrcadla do křižovatky ulic Štítného x Střelnice, kde jsou 
podle místních obyvatel špatné rozhledové podmínky. Zrcadlo v minulosti nepovolila PČR s 
tím, že sklo v zimě zamrzá a ráno se mlží. Tento argument je podle předsedy dopravní komise 
zvláštní, jelikož se křižovatka nenachází v místech, kde by byly odlišné klimatické podmínky 
ve srovnání s jinými místy v líšeňské aglomeraci.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

Markéta Pálenská uvedla, že nedávné sněžení odhalilo neukázněné řidiče, kteří parkují před 
Poliklinikou Líšeň, přestože by tam neměli co dělat. S tímto problémem se dopravní komise 
potýkala už několikrát, vše nakonec vyřešila MP Brno, která na parkoviště před poliklinikou 
častěji posílala hlídky strážníků.

KOMISE BERE NA VĚDOMÍ

V čase 19.00 hodin ukončil předseda Komise dopravy RMC únorovou schůzi s tím, že se další jednání uskuteční v 
pondělí 6. března 2022 od 18.00 hodin.

Zapsal Pavel Mokrý 
Ověřil Adam Kučerovský
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Vyplněnou presenční listinu vč. zápisu z jednání komise je nutné odevzdat prostřednictvím 
garanta komise nebo sekretariátu ÚMČ nejpozději poslední pracovní den v měsíci.
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